
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№ 2 3 

от редовното заседание, състояло се на 16.03.1998 г. 

ПРИСЪСТВАХА: Ал. Томов, Д. Коруджиев, доц. Г. Лозанов, Ст . 

Данаилов, Й. Оьрчаджиев 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Среща с представители на Асоииащшта на филмовите 

продуиенти в България. 

2. Среща с УС и генералния директор на БНР - Александър Велев. 

3. Седмичен обзор за БНР и БНТ - представен от експертите на 

Нащюнален съвет за радио и телевизия. 

4. Разни: 

- писмо от Св. Тадаръкова; 

- писмо огпД. Янкулова; 

- писмо от Тренчев - "Подкрепа"; 

- разглеждане мнението на Шабански; 

- предложението от БТА и писмо на Драганов с изразено 

мнение. 



ПО ТОЧКА "ПЪРВА": 

От страна на Асоциацията на филмовите продуценти в България 

присъстваха г-н Димитър Петков, г-н Владимир Андреев, г-н Георги 

Чолаков и г-жа Росица Вълканова. 

Представителите на Асоциацията поискаха съдействие от 

Националния съвет за радио и телевизия относно създаването на 

ясни правила от БНТ за прилагане на принципа на конкурсното 

начало, съгласно чл. 65, ал. 4 от ЗРТ; техен представител да участва 

в комисиите за селекциониране и утвърждаване на предложените 

проекти от външни продуценти; да се гарантира спазването на 

определените квоти по чл. 65, ал. 5 и чл. 68 от ЗРТ и да се даде 

публичност на о т ч е т а за изразходването на предвидените в закона 

средства. Те споделиха и тревогата си, че България все още не е 

подписала Европейската конвенция за копродукции. 

Членовете на НСРТ изразиха готовност за съдействие в рамките на 

техните правомощия и намерението да се проведе среща с 

ръководството на БНТ, на която да се обсъдят проблемите на 

филмопроизводството като на тази среща ще бъдат поканени 

представители и на Асоциацията на филмовите продуценти в 

България, на Съза на българските филмови дейци и други обществени 

организации проявяващи интерес. 

ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

От страна на Българското национално радио присъстваха г-н 

Александър Велев - генерален директор и членовете на Управителния 

съвет - г-н Йордан Василев, г-н Борис Карадимчев, г-н Димитър 

Паунов и г-н Данаил Данов. 
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Г-н Александър Велев от името на УС на БНР запозна Националния 

съвет за радио и телевизия с конкретно извършената до момента 

работа от ръководството на БНР. 

Приет е правилник за работата на УС и е назначена комисия с 

представители от всички програми, която работи активно по 

изготвянето на Правилника за организацията на работата в БНР и за 

отделните програми, както и кодекс регламентираш правата и 

задълженията на радиожурналистите. Предстои в най-скоро време 

съгласуването им със синдикатите и приемането им от УС. 

Утвърдена е структурната схема на БНР, която г-н Велев 

представи на заседанието. В нея не съществува длъжността главен 

координатор на националните и регионални радиомрежи и г-н 

Обретенов е освободен от длъжност. 

Актуализирана и одобрена от УС е новата тарифа за реклами. 

До края на месец март БНР ще отвори собствена страница в 

Интернет, където ще бъдат представени новините от програма 

"Хоризонт" и радио "България". 

Работи се по изготвяне на нови длъжностни характеристики, като 

за програма "Хоризонт" те вече са готови и предстои тяхното 

утвърждаване. 

Ще се прави ежедневен о т ч е т за излъчената българска музика във 

връзка с авторските права. 

В най-скоро време ще бъде обявен конкурс за нови радиоводещи. 

Г-н Д. Данов информира членовете на НСРТ, че в момента се водят 

преговори и се правят проучвания относно съхранението на Златния 

фонд на БНР и прехвърлянето му на други носители. 

Предвид създаденото общо впечатление, че Националния съвет за 

радио и телевизия оказва натиск върху ръководството на 

Българското национално радио, г-н Томов изрази мнение, че УС и в 
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частност г-н Велев трябва да даде пресконференция, за да информира 

обществеността за работата на УС на БНР. 

Срещата приключи с пожелания за съвместна ползотворна работа. 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

Седмичния обзор за Българско национално радио и Българска 

национална телевизия бе отложен за следващото заседание, когато 

ще се направи общ преглед за изминалия период. 

ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

1. След като се запознаха с писмо вх. № 0085 от 11.03.1998 г. 

от г-жа Светослава Тадаръкова и направената писмена правна 

консултация с доц. Нели Огнянова, Националния съвет за радио и 

телевизия излезе със следното становище: 

СТАНОВИЩЕ 

НА НАЦИОНАЛНИЯТ СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

ПО СЛУЧАЯ СВЕТОСЛАВА ТАДАРЪКОВА 

Във връзка с писмото на г-жа Светослава Тадъръкова Националният 

съвет за радио и телевизия приема, че е спорно дали тя 

действително е уронила доброто име на Българската национална 

телевизия, за което е уволнена дисциплинарно, или се е възползвала 

от конституционното си право на публично мнение и критика към 

институцията, в която работи. И в двата случая обаче казусът не 

е предмет на Закона за радио и телевизия. Той е предмет на 

трудовото законодателство и не Националният съвет за радио и 
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телевизия, а съдът може да се произнесе дали има нарушения и в 

какво се изразяват т е . 

Използваме възможността да обърнем внимание, че доброто име на 

всяка национална медия не е абстракция, а е резултат от доброто 

име, съдбите и проблемите на хората, работещи в нея. 

2. След прочитане на писмо вх. № 0082 от 11.03.1998 г. от 

Диана Янкулова, членовете на НСРТ заявиха, че вече са излезли със 

Становище по случая на 09.03.1998 г. 

3. Г-н Томов информира членовете на НСРТ за писмо вх. № 

0081 от 11.03.1998 г. от д-р Константин Тренчев - Президент на КТ 

"Подкрепа". 

4. Становището на г-н Шабански относно организацията на 

работата на експертите в НСРТ бе предадено на доц. Лозанов за 

мнение. 

5. Във връзка с предложението на БТА да се направи абонамент 

за изданията на "РТВ мониторинг" и "Вътрешна политика", 

членовете на НСРТ се съгласиха с писмено изложеното мнение на г-н 

Иво Драганов. 

ПРИЛОЖЕНИ ДОКУМЕНТИ: 

1. Писмо с вх. № 0085 от 11.03.1998 г. от г-жа Светослава 

Тадаръкова; 

2. Писмо с вх. № 0082 от 11.03.1998 г. ог г-жа Диана Янкулова; 

3. Писмо с вх. № 0081 от 11.03.1998 г. от г-н Константин Тренчев -

президент на КТ "Подкрепа"; 



4. Писмо от г-н Драганов с мнение във връзка с предложението на 

БТА; 

5. Правна консултация от доц. Нели Огнянова 

ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Дим. Коруджиев: ^ ^ ^ 2 ^ 9 0 и - Г. Лозанов: 

Ст . Данаилов: Й. Сърчаджиев: I* м 
с. 

Пред сед ател на НСРТ: —, 

' • / ' ' ' • 

Ал. Томов 
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